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افسر پلیس، رشوه 500 یورویی 
را رد کرد

مرکز اطاع رسانی پلیس راهنمایی ورانندگی 
تهران بزرگ از رد رشــوه 500 یورویی توسط 
افسر پلیس خبر داد. این افسر پلیس، ستوان 
سوم میاد مددی، در حین گشتزنی در محور 
آزادگان با یک دستگاه خودروی 206 درحال 
ارتکاب تخلفات ســرعت غیرمجاز و حرکات 
مارپیچ مواجه شده که در ادامه خودروی مذکور 
را متوقف کرده است. سرهنگ علی شریفی با 
توضیح این ماجرا به ایســنا گفته است: »بعد 
از متوقــف کردن خودرو و انجام تســت الکل 
مشخص می شــود که راننده خودروی مذکور 
شرب خمر کرده است. سرنشــین خودرو در 
این هنگام پیشنهاد رشوه 500 یورویی به افسر 
پلیس را می کند که توسط او رد می شود و در 
ادامه این افسر پلیس راننده خودرو را به همراه 
مبلغ رشوه پیشنهادی به عوامل کانتری 154 
چیتگر تحویل داده است.« بعضی سایت ها و 
خبرگزاری های دیگر نیز روز گذشته اقدام این 

افسر پلیس را بازتاب دادند و ستودند.

 شرکت های ایتالیایی هم
در ایران ماندنی شدند

مدیر توسعه بازرگانی سفارت ایتالیا در ایران گفت 
که شــرکت های سرمایه گذاری کشــورش با وجود 
تحریم یکجانبه آمریکا در ایران می مانند. همچنین 
درخواست های زیادی از سوی شرکت های ایتالیایی 
برای سرمایه گذاری در ایران وجود دارد و ما در سفارت 
نیز به دنبال فراهم کردن شرایط سرمایه گذاری برای 
این متقاضیان در ایران هستیم. ایرنا در این باره گزارش 
داده، آئوگوســتو دی جاچینتو، دیروز همچنین در 
نشست رئیس اتاق بازرگانی و بازرگانان مازندران در 
ساری گفته: »حدود 90 درصد از شرکت های تولیدی 
و صنعتی در ایتالیا را شرکت های کوچک خانوادگی 
تشکیل می دهند که در شرایط خروج آمریکا از برجام 
و تحریم یکجانبه نیز می توانند در ایران فعالیت داشته 
باشند.« او همچنین تأکید کرده: »ما در شرایط سخت 
اقتصادی نیز از ایران حمایت می کنیم و تاکنون نیز 
حسن نیت خود را به اثبات رساندیم.« دی جاچینتو 
نگرانی سرمایه گذاران ایتالیا را مبادلات مالی و بانکی 
دانســت و ابراز امیدواری کرد تا این مشکات نیز به 

زودی برطرف شود.

 توضیح پلیس راهور
برای ویدیوی »بشین و پاشو«

چندی پیش بود که ویدیویی از دو مامور پلیس 
راهنمایی و رانندگی در یکی از جاده های کشور در 
فضای مجازی منتشر شد که در آن ماموران پلیس 
از چند جوان خواسته بودند که بشین و پاشو بروند. 
در این باره سردار تقی مهری، رئیس پلیس راهنمایی 
و رانندگی نیروی انتظامی گفته است: »گاهی در 
مواجهه با کسانی که بعد از مصرف مواد روانگردان 
یا مشروبات الکلی اقدام به رانندگی در سطح جاده ها 
می کنند، همکاران ما مجبورند برای اینکه ضریب 
هوشیاری فرد را به دســت بیاورند، این عمل را به 
شــکل انفرادی انجام دهند. حتی در مورد افرادی 
که می خواهند گواهینامــه پایه یک یا دو بگیرند و 
ســن بالایی هم دارند، بعضا چنین آزمایش هایی 
از سوی پزشک انجام می شــود.« او در ادامه درباره 
انتشار ویدیو در فضای مجازی نیز تأکید کرده است: 
»در مورد بعضی برخوردهایی که در ســطح معابر 
به وجود می آید، توصیه هــا و اباغیه های فراوانی 
به همکارانمان داشته  و تاکید کرده ایم که خارج از 

وظایف قانونی خودشان اقدامی نکنند.« 

 

در این تصویر اینفوگرافیک سن بعضی از 
شهرداران جهان ذکر شده است. به عنوان 
مثال شهردار شهر مادرید 73 سال، شانگهای 

61 ســال، پاریس و تهران 59 سال دارند. 
می توانید مابقی را در این نقشــه گرافیکی 

ببینید.

سن شهرداران کلانشهرهای جهان چقدر است؟

گزارش تصویری

در فاصله کمتر از دو ساعت به آغاز دیدار تیم های ایران 
و بولیوی که سه شنبه شب برگزار شد، تعدادی از مأموران 
زن برای ساماندهی ورود بانوان به استادیوم در ورزشگاه 
آزادی حاضر شدند. ورودی جداگانه و سرویس بهداشتی 
برای بانوان ایجاد شد تا خانواده بازیکنان تیم ملی فوتبال، 
همه تیم های ملی بانوان فوتبال و فوتسال، کارمندان 
زن فدراسیون فوتبال و البته تعدادی همیار هوادار زن 
بتوانند برای نخستین بار به ورزشگاه آزادی رفته و تیم ملی 
کشورمان را تشویق کنند. در این میان اما زنان دیگری 
هم به استادیوم رفتند و پشت درهای بسته ماندند چون 
نامشان در میان افراد دعوت شده به استادیوم نبود. حضور 
زنان در آزادی در نــوع خودش اما آن چنان نادر بود که 
حتی رسانه های خارجی هم به آن پرداختند و بحثش 
در میان داخلی ها همچنان داغ است. فرانس 24 در این 
باره نوشت: »برای نخستین بار و در اقدامی بی سابقه، به 
جمعیتی بالغ بر ۱۰۰ تماشاگر زن اجازه داده شد تا بازی 
تیم ملی کشورشان را برابر بولیوی تماشا کنند. از سال 
۱۹۷۹ بعد از انقاب اسامی، از حضور زنان در ورزشگاه ها 
ممانعت به عمل آمد و مسئولان عنوان می کردند باید از 

زنان در برابر جو مردانه ورزشگاه ها مراقبت شود.«
Sun daily & Nation دو رسانه دیگر انگلیسی 
نیز ورود زنان ایران به ورزشــگاه را بازتاب دادند و آن را 
اتفاقی خوب و ماندگار برای فوتبال ایران قلمداد کردند 
که بعد از مدت ها انتظار عملی شده است و رسانه های 
دیگر از جمله لوموند فرانسه، بخش رسانه ای گاردین و 
شبکه های توییتر رسانه های ورزشی دنیا نیز این اتفاق 

را بازتاب داده اند.
مهدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال هم به حضور 
بانوان در ورزشــگاه آزادی در دیدار تیم های ملی ایران 
و بولیوی واکنش نشــان داد و گفت: »بالاخره این  کار 
از اقداماتی بود که باید انجام می شــد. خوشحالیم که 
شورای تأمین استان تهران  به ما  محبت و   کمک کرد تا 
مناسبات فیفا را هم حفظ کنیم.« پس از او هم علیرضا 
جهانبخش، لژیونر فوتبال ایران با بیان اینکه حضور بانوان 
در ورزشگاه اتفاق مهم و زیبایی برای کشورمان است، 
گفت: »از اینکه آنان می توانند شاهد موفقیت های تیم 

ملی باشند، احساس خوبی دارم.«
حضور زنان در ورزشگاه آزادی برای تماشای فوتبال 
سال هاست که حواشی بسیاری به دنبال داشته و افراد 
بســیاری هم درباره آن نظر داده اند. اما حضور زنان در 
سه شنبه نقطه امیدی بود برای بازی های بعدی. پیش 
از این هم حضور خانواده ها برای تماشــای بازی های 
جام جهانی روســیه در ورزشگاه آزادی از دیگر اتفاقات 
مثبت این حوزه بود که امیدواری ها را برای باز شــدن 

درهای آزادی افزایش داد. 
این امیدواری ها تا حدی بود که خبر آمد حضور زنان 
در دیدار پرسپولیس ایران و السد قطر در نیمه نهایی لیگ 
قهرمانان آسیا نیز به وجود آمده است، اما غامحسین 
زمان آبادی، مشاور فرهنگی فدراسیون فوتبال این خبر 
را تکذیب کرد و گفت: »این خبر درباره  بازی پرسپولیس 
و السد منتشر شد، اما صحت ندارد. ما فعا برنامه ای برای 

حضور بانوان در بازی هایی غیــر از بازی های تیم   ملی 
نداریم و باید مشــکات برطرف شود تا آنها بتوانند در 
ورزشگاه حضور داشته باشند. حضور بانوان در ورزشگاه 

آزادی فعا در بازی های تیم   ملی مقدور است.«
برخورد می کنیم

حجت الاسام محمدجعفر منتظری، دادستان کل 
کشور روز گذشته درباره این اتفاق اظهارنظر کرد و آن 
را آسیب دانست: »حضور زنان در ورزشگاه آزادی یک 
آسیب است و هیچ توجیه شــرعی ندارد؛ چرا مخالف 
هســتیم؟ چون گناه صورت می گیرد؛ تماشای بازی 
ایراد ندارد، اما گناهی که صورت می گیرد، جای اشکال 
اســت.« او با تاکید بــر اینکه از حضور دیــروز زنان در 
ورزشگاه گایه داریم، ابراز کرد: »نظام ما اسامی است، 
ما مسلمان هستیم، وقتی خانمی به ورزشگاه می رود و 
با مردانی با لباس ورزشی و نیمه لخت مواجه می شود و 
آنها را می بیند، گناه می کند، برخی دنبال این هستند 
که حریم ها را بشکنند. با حریم خصوصی مردم کاری 
نداریم، اما در مجامع عمومی کسی حق ندارد به حریم 

عمومی آسیب بزند.«
او یادآور شد: »قرار نیست در منظر عمومی هر کس هر 

جور خواست لباس بپوشد یا رفتار کند، نصیحت می کنم 
به مسئولان ورزشــی که حرمت دینی را حفظ کنید و 
اجازه ندهید گناه صورت گیرد. اگر این اتفاق تکرار شود 
به دادســتان تهران دستور می دهم تا ورود کند و با آنها 
برخورد می کنیم.« علی مطهری، نایب رئیس مجلس 
شورای اسامی به اظهارات دادستان کل کشور واکنش 
نشان داد و گفت: »قاعدتا حضور بانوان در مسابقاتی مثل 
شنا، کشتی، بسکتبال و شــاید والیبال مردان اشکال 
شرعی دارد، اما در مســابقات فوتبال به نظر می رسد 
مطابق این ماک نباید اشکال شــرعی وجود داشته 

باشد.«
 هر حرکتی در جریان زنان

در کشور ما کُند است
طیبه سیاوشی، عضو کمیسیون فرهنگی مجلس 
که خود یکــی از افــراد پیگیر برای حضــور زنان در 
ورزشگاه هاست و این خواســته را بحق می داند، روز 
گذشته در تشریح این اتفاق به ایسنا گفت: »هر حرکتی 
در جریان زنان، در کشــور ما کُند است و این به دلیل 
مقاومت هایی است که در این زمینه وجود داشته است. 
بنابراین ما ناچاریم با آرامش بیشتری کار را دنبال کنیم 

و هجمه کمتری متوجه مقامات و مسئولان شود تا این 
حرکت بطئی ادامه دار شود.« نماینده مردم تهران در 
مجلس با اشاره به اعتراض برخی زنان به آن چه حضور 
گزینشی خانم ها در ورزشگاه  آزادی خوانده می شود، 
گفت: »در والیبال و بســکتبال هم ابتدا حضور زنان 
گزینشی بود، اما کم کم امکان حضور گسترده تر آنها 
فراهم شد. البته زیرساخت هایی مثل مجزا بودن راه ورود 
و خروج و همچنین خدمات و امکانات لازم نیز فراهم بود 
و همین زیربنایی شد تا بتوانیم ورود زنان به ورزشگاه را 

به صورت آزمایشی داشته باشیم.«
سیاوشی با بیان اینکه روز گذشته هیچ زنی پشت در 
ورزشگاه آزادی دستگیر نشد، اظهار کرد: »دیروز به نوعی 
پایان برخوردهای امنیتی و انتظامی با زنانی بود که قصد 
ورود به ورزشگاه را داشتند و این یک قدم به سمت کسب   
حق اجتماعی برای زنان است.« او با بیان اینکه موضوع 
حضور زنان در ورزشگاه در کمیسیون فرهنگی به تفصیل 
مورد بررسی قرار گرفته، بیان کرد: »هیچ مشکلی از نظر 
فقهی در این زمینه وجود ندارد و از نظر قانونی هم منعی 
نیست،  بلکه خط قرمز نانوشته ای است که باید کم کم 

آن را کنار بگذاریم.«

رایزنی ها ادامه دارد
بازتاب های متفاوت از حضور زنان در ورزشگاه آزادی
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عباسعلی کدخدایی، ســخنگوی شــورای نگهبان درباره طرح شــفافیت آرای نمایندگان گفت: 
»نمایندگان با خیال راحت طرح شفافیت آرا را امضا و براساس آن عمل کنند، شورای نگهبان هم ورود 
نخواهد کرد. این طرح خیلی خوبی است. ما همان موقع هم اعام کردیم و توییت آن را هم زدیم و حمایت 
هم کردیم و گفتیم که کار خوبی است.« او در واکنش به این اظهارنظر که برخی معتقدند شفافیت آرای 
نمایندگان ممکن است در نظارت های شورای نگهبان تأثیر بگذارد و باعث ردصاحیت نمایندگان در 
سال های بعد شود، گفت: »قانون اساسی گفته است که نمایندگان در بیان آرا و نظراتشان آزاد هستند و 

شورای نگهبان هم هیچ وقت ورود نکرده و در آینده هم ورود نخواهد کرد.«

نمایندگان با خیال 
راحت طرح شفافیت 

آرا را امضا کنند
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در روزهـای پـس از بروز یک 
حادثـه، کودکان بـه حمایت و 
مراقبت بيشـتری نيـاز دارند. 
ممکن اسـت خيلی بترسـند 
و فشـار زیـادی به آنهـا وارد 

شـده باشد.

سهیلا جلودارزاده
نمایندهمجلسشورایاسلامی

این اتفاق برای شــروع کار، اتفاق بســیار 
خوش یمنی اســت. هرچند همچنان عده ای 
از زنــان پشــت در ورزشــگاه ماندنــد، اما 
برای مقدمــه کار و دور ماندن از حاشــیه ها 

می توان این مورد را در حــال حاضر تحمل 
کرد. در حقیقــت این راهی بــود برای آنکه 
ببینیم می شــود در آرامش همه در کنار هم 
روز خوبی را بگذراننــد و البته دیدیم زنان و 
مردان ورزش دوست با وقار و درستی در کنار 
هم از دیدن بازی ایــران و بُردش لذت بردند 
که این نشــان  می دهد تابوی حضور زنان در 
ورزشگاه شکسته شــده و منتقدان هم باید 

به این نتیجه برسند که با موارد بازدارنده ای 
از این دســت نمی توانند به نتیجه درســتی 
دســت یابند. این در حالی اســت که حضور 
زنان در ورزشــگاه منع شرعی هم ندارد، چرا 
که مــردان را در تلویزیون هم می بینیم همه 
باید بدانند با محدودکردن حقوق اجتماعی 

و فــردی افراد جامعــه نمی توان 
کاری از پیش برد.

تابوی حضور زنان در ورزشگاه شکسته شد


